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MaA

22 tisíc důchodců bez peněz. Porušení zákona. Vztek
na vládu

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/22-tisic-duchodcu-bez-penez-Poruseni-zakona-Vztek-na-vladu-736535

22.05.2023 10:11

22 tisíc nových důchodců je bez peněz, protože jim ČSSZ
nedokázala v zákonné lhůtě vyřídit důchod. Navíc dluží na
sociálním pojištění. Vzhledem k zákonným lhůtám jde o
porušení zákona, informují média. Vztek na Fialovu vládu
tlumočil právník Tomáš Tyl. „Tahle vláda umí jen tupě škrtat.
Když vylejt vaničku, tak zásadně i s dítětem! No braaavo,“
uvedl.

Sdílej

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/22-tisic-duchodcu-bez-penez-Poruseni-zakona-Vztek-na-vladu-736535?fbclid=IwAR0N7iEDj3omMJWs4LSZrWdaepX0AIF7BfDcSWzGIGGFRwjga9ZNPke1peI
https://www.facebook.com/share.php?u=http://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/22-tisic-duchodcu-bez-penez-Poruseni-zakona-Vztek-na-vladu-736535?fbclid=IwAR0N7iEDj3omMJWs4LSZrWdaepX0AIF7BfDcSWzGIGGFRwjga9ZNPke1peI&title=22%20tis%C3%ADc%20d%C5%AFchodc%C5%AF%20bez%20pen%C4%9Bz.%20Poru%C5%A1en%C3%AD%20z%C3%A1kona.%20Vztek%20na%20vl%C3%A1du
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Foto: Praha 5 
Popisek: Senioři na výletě - ilustrační foto

„Česká správa sociálního zabezpečení (ČSSZ) nestíhá vyřizovat
žádosti o důchody. Lidé na ně v některých případech čekají až
několik měsíců. Podle úřadu je žadatelů tolik, že jsou kapacity úřadu
přetížené,“ napsal začátkem května server SeznamZprávy.cz a jako
příklad uvedl žádost jedné seniorky, která žádala na České správě
sociálního zabezpečení (ČSSZ) už loni v listopadu o penzi a v době
vzniku článku se nedočkala ani zprávy o určení dávky, natož peněz.

V podobné situaci se podle všeho ocitá stále více důchodců. Jsou
jich desetitisíce.

To potvrzuje i server Lidovky.cz, který se situací, ve které se senioři
ocitli vinou ČSSZ, také zabýval.

„Řady novopečených penzistů, kteří marně čekají na svůj první
důchod, se snižují jen pomalu,“ napsal server s tím, že za poslední
měsíc úředníci odbavili jen 3500 žádostí.

„Dalších 22 tisíc lidí je stále bez peněz. O důchod přitom požádali už
před více než třemi měsíci. Zákonná lhůta, kterou má stát na
vyřízení jejich žádosti, tedy uplynula,“ poukazují Lidové noviny na
fakt, že spousta žádostí dokonce není vyřízena ani v zákonem
stanovené lhůtě.

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-zivot-v-cesku-neprislo-nic-desetitisice-lidi-cekaji-mesice-na-priznani-duchodu-230412
https://www.lidovky.cz/domov/penze-duchod-duchodci-senior-priznani-cssz-sprava-socialniho-zabezpeceni.A230521_192134_ln_domov_rkj
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Česká správa sociálního zabezpečení se tedy dostává i do sporu
s platným zákonem.

Ing. Marian Jurečka

KDU-ČSL
místopředseda vlády

To řeší ministr Marian Jurečka (KDU ČSL) tím, že posílil stavy
úředníků na ČSSZ o celých 70 procent. Tím se ale na druhé straně
dostává do rozporu s vládním prohlášením, že počty úředníků se
budou snižovat.

„Stát musí podle koalice Spolu ušetřit na svém provozu. Počet
státních úředníků slíbily ODS, KDU-ČSL a TOP 09 snížit o 13
procent,“ slibovala totiž podle server iDnes.cz koalice SPOLU před
parlamentními volbami 2021.

Navíc se kvůli popsané situaci část z novopečených důchodců
dostává podle Lidovek do dluhů.

„Zaměstnavatel, od kterého jako budoucí důchodci odešli, za ně totiž
přestal platit zdravotní pojištění. A stát ho ještě posílat nezačal.
Pojišťovny tak po těchto lidech vymáhají nedoplatky,“ píše zmíněný
server.

Na situaci reagují i sociální sítě.

Známý brněnský právník Tomáš Tyl ji třeba glosuje na svém
facebookovém účtu, přidává i odkaz právě na výše zmíněný článek
serveru Lidovky.cz a přidává i citaci:

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=3398
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=3398
https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/ekonomicke-plany-koalice-spolu-stanjura-ne-zvysovani-dani.A210714_112721_domaci_kop
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„Česká správa sociálního zabezpečení skutečně nemůže s
pojišťovnami komunikovat, protože nemá informace o tom, u které
pojišťovny je daný senior přihlášený,“ uvedla už dříve Jitka
Drmolová. Pojišťovny prý zase nemají ponětí, že je její klient
žadatelem o důchod. „Takový člověk pak není evidovaný v žádné z
kategorií, za kterou hradí pojistné stát. Je vedený jako osoba bez
zdanitelných příjmů a musí si hradit pojistné sám,“ doplnila mluvčí
Zdravotní pojišťovny ministerstva vnitra Jana Schillerová.“

„A to je tak všechno, co o tomto systému potřebujete vědět,“ shrnuje
z části ironicky Tyl citované sdělení.

„TADY je potřeba udělat REFORMU,“ má právník jasno, kde stát
tlačí bota.

„Až spolu začnou úřady komunikovat a nebudou to přenášet na
občana, pak se ta nadbytečná úřednická místa začnou ukazovat
sama,“ naráží i on na sliby ohledně propouštění státních úředníků a
jejich neplnění, ale také na slibovanou digitalizaci státní správy. Ani
ta se nedaří, jak si vláda představovala.

„Jenže tahle vláda umí jen tupě škrtat. Když vylejt vaničku, tak
zásadně i s dítětem! No braaavo,“ dodává opět s notnou dávkou
ironie a také skepse.

Dodejme, že co se týká zmíněné digitalizace, má ji na starosti
předseda Pirátské strany Ivan Bartoš. Ten se k tématu digitalizace
před časem vyjádřil třeba pro server Deník.cz, kde si posteskl, že
když se v posledních letech tempo digitalizace zlepšuje, stále to
alespoň na průměr v EU nestačí.

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=1338
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PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D.

Piráti
Místopředseda vlády pro digitalizaci
místopředseda vlády

Pomoci k tomu má podle něj nová Digitální a informační agentura
(DIA).

„Jedná se o důležitý milník pro úspěšnou digitální transformaci naší
veřejné správy. Díky zákonným kompetencím bude agentura moci
efektivně řídit digitalizaci státu a konkrétní projekty,“ řekl
místopředseda vlády pro digitalizaci Ivan Bartoš pro Deník.cz s tím,
že nová Digitální a informační agentury (DIA) má v České republice
má začít fungovat od 1. dubna 2023.

Za problémy s digitalizací státní správy ale nemusí podle všeho být
pouze potíže technické a technokratické. Na vině mohou být také
osobní spory lidí, kteří mají digitalizaci na starosti, jak o tom píše
server SeznamZprávy.cz.

Podle něj se chybějící digitalizace prodražuje a někdy znemožňuje
efektivní řízení státu a Ivan Bartoš se neshodne s premiérovým
poradcem pro digitální transformaci Zdeňkem Zajíčkem (ODS) na
základní filozofii, jak má digitalizace vypadat.

Mgr. Zdeněk Zajíček

ODS
krajský zastupitel

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=1338
https://www.denik.cz/ekonomika/cesko-ma-novu-agenturu-ma-zlepsit-digitalni-komunikaci-mezi-statem-a-lidmi-20240.html
https://www.seznamzpravy.cz/clanek/domaci-politika-digitalizace-drhne-stat-nuti-lidi-obihat-urady-a-bartos-bojuje-s-ods-228889
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=126684
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=126684
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Jablkem sváru mezi oběma politiky má být otázka, zda je nutné
všechno centralizovat, řídit shora a stavět kvůli tomu nový úřad,
nebo stačí úřady donutit a motivovat, aby se propojily a svá data
sdílely.

První možnost razí Ivan Bartoš, který si už prosadil cestu
centralizace, jak už podle redaktora SeznamZprávy naznačuje
hrneček s nápisem „porazíme rezortismus“ v jeho kanceláři.

Druhou možnost zastává premiérův poradce a stranický kolega
Zajíček.

„Není potřeba za každou cenu vymýšlet něco nového, když můžu
propojovat existující systémy. K tomu musíme úřady a instituce
motivovat, něco nabídnout. A hecovat, povzbuzovat je, pomáhat jim,
hledat na to finance. My jsme to takhle dělali před lety a vyšlo to,“
vysvětluje svůj postoj Zdeněk Zajíček, který je současně také
místopředseda ODS, šéf ICT Unie (informační a komunikační
technologie) a viceprezident Hospodářské komory.

Psali jsme:

Tolik masa, stůl se málem prohnul! Kuřecí 47 Kč, vepřové 84 Kč.
Kousek od hranic se platí málo

Premiér Fiala: Ruská agrese nám připomíná, že nikdy nejsme v
bezpečí

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Tolik-masa-stul-se-malem-prohnul-Kureci-47-Kc-veprove-84-Kc-Kousek-od-hranic-se-plati-malo-736524
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Tolik-masa-stul-se-malem-prohnul-Kureci-47-Kc-veprove-84-Kc-Kousek-od-hranic-se-plati-malo-736524
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Premier-Fiala-Ruska-agrese-nam-pripomina-ze-nikdy-nejsme-v-bezpeci-736530
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Premier-Fiala-Ruska-agrese-nam-pripomina-ze-nikdy-nejsme-v-bezpeci-736530
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„Takhle nemluvili ani skinheadi.“ Dan Landa o novinářích. A nejen o
nich

Herman (ANO): Fašismus české vládě nevadí

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v
jakékoliv výši bankovním převodem na účet:

123 - 4175230287/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

Redakci PL můžete podpořit i zakoupením předplatného.
Předplatitelům nezobrazujeme reklamy.

Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Takhle-nemluvili-ani-skinheadi-Dan-Landa-o-novinarich-A-nejen-o-nich-736528
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Takhle-nemluvili-ani-skinheadi-Dan-Landa-o-novinarich-A-nejen-o-nich-736528
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Herman-ANO-Fasismus-ceske-vlade-nevadi-736523
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Herman-ANO-Fasismus-ceske-vlade-nevadi-736523
https://www.parlamentnilisty.cz/predplatne
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
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Vstoupit do diskuse Tisknout

reklama

Článek obsahuje štítky

ČSSZ , důchodci , důchody , peníze , senioři , úředníci , vláda ,
sociální pojištění , Tyl , 22 tisíc důchodců , vztek na vládu

autor: MaA

FactChecking 

Faktická chyba ve zpravodajství? Pomozte nám ji opravit.

Přezkoumat

Josef Středula byl položen dotaz

Jak jste dospěli k vašim číslům, kvůli kterým vyhlašujete stávku?

Protože nezávislí ekonomové tvrdí, že jsou nadsazená. Nestrašíte
nás tak jenom? A jaké změny by pro vás byly přijatelné? Nebo
myslíte, že stát nemusí dělat nic a dluhy se zaplatí zázrakem sami?

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 15

Diskuse obsahuje 57 příspěvků
 

Uživateli nejlépe hodnocený příspěvek

a k tomu všemu, mako jako pako , 22.05.2023 10:25:56

BETA

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/22-tisic-duchodcu-bez-penez-Poruseni-zakona-Vztek-na-vladu-736535/diskuse
javascript:window.print()
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C4%8CSSZ
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/d%C5%AFchodci
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/d%C5%AFchody
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/pen%C3%ADze
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/senio%C5%99i
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C3%BA%C5%99edn%C3%ADci
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/vl%C3%A1da
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/soci%C3%A1ln%C3%AD%20poji%C5%A1t%C4%9Bn%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Tyl
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/22%20tis%C3%ADc%20d%C5%AFchodc%C5%AF
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/vztek%20na%20vl%C3%A1du
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Josef-Stredula-143877
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Josef-Stredula-143877
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=155240
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přičtěte rušení rodných čísel !! Celá evidence nejen na ČSSZ, ale na
ZP, na úřadeech, policii, katastr nemovitostí, ŽL zdravotní karty... atd
vše jede na RČ...jak toto propojí piráti s 32 místným kódem ?
nemluvě o nákladu 54 miliard ?? to je podle mě záškodnictví ! místo
práce, jen vnášení chaosu a neplnění si zákonem statovených lhůt !

| 5 | 0

Další články z rubriky

4:43 „Holé zadky ne!” „Bydlí v garáži.” Chorvatsko se hodně mění

Chorvaté začínají mluvit o stinných stránkách letního masového
turismu. Chorvatsko se mění a mělo by…

13:45 A teď na hanbě Lidl. „21,90 nebo 29,90?“ Válka pokračuje
21:26 Bobošíková listuje Stanjurovým balíčkem: Tak jak je to s tím
šetřením?
20:12 Fiala odmítá ustupovat nátlaku. Skoro všichni odborníci mu
prý řekli, že balíček je potřeba
18:18 To jsem ještě neviděl. Ty lži. Šándor, Bachmut a další vývoj
14:27 Venkov povstal proti městu. Kvůli jídlu. EU se může třást

 
 

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Hole-zadky-ne-Bydli-v-garazi-Chorvatsko-se-hodne-meni-736577
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/A-ted-na-hanbe-Lidl-21-90-nebo-29-90-Valka-pokracuje-736563
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Bobosikova-listuje-Stanjurovym-balickem-Tak-jak-je-to-s-tim-setrenim-736599
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Fiala-odmita-ustupovat-natlaku-Skoro-vsichni-odbornici-mu-pry-rekli-ze-balicek-je-potreba-736596
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/To-jsem-jeste-nevidel-Ty-lzi-Sandor-Bachmut-a-dalsi-vyvoj-736584
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Venkov-povstal-proti-mestu-Kvuli-jidlu-EU-se-muze-trast-736567

